
ADVIESRAAD ECONOMISCHE ZAKEN, HANDEL, EN ONDERNEMINGEN  

EVALUATIEVERSLAG 2019 

 

1- Doelstellingen  

Artikel 28 van de statuten van de Adviesraad Economische Zaken, Handel en Ondernemingen bepaalt 

dat na de vernieuwing van de Gemeenteraad moet het College van Burgemeester en Schepenen, 

conform artikel 120 bis van de Nieuwe Gemeentewet en binnen het jaar na de vernieuwing van de 

gemeenteraad, een evaluatieverslag voorstellen aan de Gemeenteraad. 

Dit verslag wordt ter goedkeuring voorgelegd op de zitting van 27 maart 2018 voordat dit aan het 

College overgemaakt wordt.  

 

 

2- Activiteiten  

De Adviesraad werd opgericht na beslissing van de gemeenteraad van 17 november 2014, waarop de 

statuten officieel werden goedgekeurd. Pas in 2015 kreeg de Adviesraad concreet vorm. Tijdens de 

vorige zittingsperiode vergaderde deze 11 keer, namelijk: 3 keer in 2015 (op 03/17, 06/24 en 09/29), 3 

keer in 2016 (op 03/01, 04 / 10 en 29/11), 3 keer in 2017 (op 29/03, 13/06, 17/10), en slechts 2 keer in 

2018 (27/03 en 09/7), de sessie van oktober kon niet worden weerhouden vanwege de 

verkiezingsperiode en het gebrek aan zichtbaarheid op wie de nieuwe schepen wordt. 

 

 

A. Samenstelling van de Adviesraad 

 

De samenstelling van de Raad werd officieel goedgekeurd op de gemeenteraad van 8 juni 2015, met 

inachtneming van de artikelen 4 en 9 van de statuten, die de na te leven genderquota voor de 

vertegenwoordigers in de Adviesraad vastleggen. Deze samenstelling wordt regelmatig gewijzigd door 

de gemeenteraad om rekening te houden met nieuwe kandidaturen, of de vervanging van bepaalde 

vertegenwoordigers voor dezelfde structuur door andere kandidaten.  

Onderstaand tabel geeft de evolutie weer van de verschillende categorieën leden, met een stijgende 

trend van het aantal voor elke categorie.  

Type leden Besluit van 
29/02/2016 

Besluit van 
07/11/2016 

Besluit van 
27/03/2017 

Lijst van 
27/03/2018 

Stad Brussel 6 6 6 6 

Handelaarsverenigingen, 
KMO, vrije beroepen 

29 30 31 33 

Andere experten 21 22 23 23 

TOTAAL 56 58 60 62 



B. Samenstelling van het Bureau 

Overeenkomstig artikel 11 van de statuten, zetelt de schepen die bevoegd is voor Handel van 

rechtswege de Raad. De voorzitter van de Raad was bijgevolg mevr. Marion Lemesre. 

Er dient een penningmeester en een secretaris verkozen worden : In juni 2015, Dhr. Roger Lebegge en 

Mevr. Mélanie Delots, lid van de administratie van de Stad Brussel, bekleden respectievelijk de functies 

penningmeester en secretaris.  

Tijdens de septembervergadering van hetzelfde jaar hebben verschillende leden de wens uitgesproken 

de diversiteit van de talen en soorten organisaties weer te geven door de verkiezing van 2 

vicevoorzitters in plaats van één toe te staan. De CCAE-statuten zijn in deze zin gewijzigd bij besluit van 

de gemeenteraad van 29/2/2016. In 2016 werden 2 vicevoorzitters gekozen door de CCAE, namelijk: de 

heer Andon Akayyan, vicevoorzitter FR en de heer Anton Van Assche, vicevoorzitter NL. 

De samenstelling van het Bureau bleef ongewijzigd tot het einde van de zittingsperiode, namelijk: 

Voorzitter - mevrouw Marion Lemesre, penningmeester - de heer Roger Lebegge, secretaris - mevrouw 

Mélanie Delots, vicevoorzitter FR - de heer Andon Akayyan, vicevoorzitter NL - De heer Anton Van 

Assche. 

 

 

C. Vergaderingen 

Zoals hierboven opgemerkt, heeft de CCAE in de afgelopen zittingsperiode 11 keer vergaderd. De 

zittingen werden over het algemeen gehouden in de Raadzaal en bij een of andere gelegenheid in de 

Trouwzaal om redenen van beschikbaarheid. Onderstaand tabel bevat de thema’s en aantal deelnemers 

op elke zitting :  

 

2015 

Datum  17/03 24/06 29/09 

Deelnemers 38 41 43 

Thema - Opening van winkels 7/7 
- Werking van de CCAE 

 

- Regulering van 
inrichtingen 

- Citydépôt logistieke 
service 

- Verkiezing van het 
Bureau 

- E-Trade 
- 1e balans van de 
voetganger en 7/7 

Resoluties 0 0 0 

 

 

 

 



 

 

2016 

Datum  1/3/2016 4/10/2016 29/11/2016 

Deelnemers 45 35 33 

Thema - Compensatiemaatreg
elen voor handelaars 
tijdens de grote 
werven 

- Voorstelling Brussel 
op MAPIC-beurs 

- Nieuwe 
promocampagne "I 
Shop on First Sunday"  

- Identiteits- en 
evenementencampag
ne voor de 
centrumwijken  

- Promocampagne voor 
openluchtmarkten 
« Ik hou van mijn 
markt »  

- Aankondigingen 
leden : 

o  Actie Future of 
Shopping - Unizo 

- De Haven van Brussel 
en haar diensten 
voor handelaars 

- Steun aan handelaars 
in het centrum : 
Sunday Shopping 
Coupons en 7/7 

- Steun aan de 
horecasector:  

o Toegang tot hulp na 
de aanslagen 

o Horec@ Salon 
Brussels  

- Steun aan 
centrum wijken: 
make.brussels 

- Diversen : 
o Punt over openbare 

netheid en veiligheid 
in voetgangerszone  

o Consultatie 
beheerplan UNESCO 

- Balans MAPIC-
beurs 

- Steun aan de 
horecasector:  

o Balans Horec@ 
Salon Brussels 
(8/11) 

o Nieuw 
horecareglement 
van de Stad 

- Steun aan 
starters : 1819 

- Steun aan 
bedrijven die 
aanwerven : 
Select’Actiris 

- Diversen : 
o Opendeurdag 

Justitiepaleis 
(3/12) 

o Balans 
Handelslabels 
(24/11) 

 

Resoluties 0 0 0 

 

 

 

 

 

 

 

 



2017 

Datum  29/03/2017 13/06/2017 17/10/2017 

Deelnemers 29 29 24 

Thema - Werkzaamheden in 
het centrum in 2017  

- Nieuw platform 
handelaarsvereniging
en van de Vijfhoek 

- Steunmaatregelen 
voor Handel 

∘Presentatie 
elektrische pendelbus 
tussen boven- en 
benedenstad 

∘ Presentatie 
Handelsontwikkelings-
plan van de Stad 

- Aantrekkelijkheid 
Unesco 
voetgangerszone  

∘Presentatie etalages 
souvenir shops in de 
Unescozone  

 

- Debriefing van de 
werkgroepen 
« Terrassen » en 
« Nachtwinkels » 

- Voorstel tot 
oprichting van 2 
nieuwe werkgroepen: 
« Reglement 
ambulante handel » 
en « Economische 
actie voor noordelijke 
gemeenten » 

- Werkzaamheden 
Nieuwstraat 

- Presentatie over het 
Bruciteam 

- Brussel als 
handelsbestemming 

- Het Horecasalon op 
23 oktober 

- De lege 
handelsruimtes op het 
gelijkvloers van de 
gebouwen in de 
UNESCO-zone 

- Het weekend van de 
klant 

- Debriefing van de 
werkgroep 
« Reglement voor 
ambulante 
handel » 

- BIM-campagne 
voor verbod op 
plastic 
wegwerpzakjes 

- Stand Brussel op 
MAPIC-beurs  

- Beheer van de 
publieke ruimte 
door de vzw 
quartier Grand 
Place  

- Debriefing 
Weekend van de 
Klant 2017 
 

Resoluties 0 0 0 

 

Datum 27/03/2018 09/07/2018 

Deelnemers 19 18 

Thema - Complementariteit van 
winkelstraten ; 

- Beheer van evenementen in 
de openbare ruimte 

- Animaties voor de handel 
(Entreprendre Brucity); 
- Afbeelding van de stad - Studie 
naar de perceptie en de 
commerciële ervaring van 
toeristen (Visit Brussels) 

Resoluties 0 0 

 

 



Qua vorm genereerden de CCAE-vergaderingen zeer goede ledenparticipatie in 2015 en 2016, met een 

groeiend publiek van ongeveer 40 mensen per vergadering. In 2017 daalde de participatiegraad van 

leden enigszins, maar bleek redelijk stabiel te zijn met een gemiddeld publiek van 30 personen per 

sessie. In het jaar 2018 daalde de participatiegraad van leden verder met een publiek dat slechts twintig 

mensen per vergadering bereikte. 

Debatten werden gestructureerd gevoerd, met een evenwichtige spraaktijd. Na elke zitting wordt een 

verslag in het Frans en het Nederlands voorbereid.  

Geen enkele formele resolutie werd onderworpen aan een stemming. Men mikt hoofdzakelijk op 

informatie-uitwisseling, beschouwingen en debat tussen de leden, zonder het opstellen van een formeel 

advies (cf. artikel 1 van de statuten).  

Zo werden de volgende doelstellingen bereikt tijdens de bijeenkomsten: 

- Feedback en voorstellen tot verbetering van leden krijgen over projecten van de Stad die de 

handelsontwikkeling bevorderen ; 

- Verspreiding van onderzoeken of projecten die door bepaalde leden van de Adviesraad, of door 

de handelaars die zij vertegenwoordigen, gedragen zijn ; 

- Networking en uitwisselingen tussen leden via informele, bilaterale discussies tijdens een drink. 

 

 

D. Conclusie 

Als de vergaderingen van de CCAE in de eerste twee jaar van de afgelopen zittingsperiode enig succes 

hebben gehad, is het duidelijk dat de participatiegraad van leden daarna is blijven dalen. Deze 

bijeenkomsten slaagden er echter in om de loyaliteit te verkrijgen van een representatieve steekproef 

van de verschillende soorten CCAE-leden (ongeveer twintig mensen), zodat deze laatste effectief werd 

gegarandeerd. In de toekomst moeten deze bijeenkomsten echter een nieuwe dynamiek krijgen door 

meer interactiviteit en praktische inhoud te bieden om het publiek te blijven boeien en tegelijkertijd 

nuttig te informeren. 

 


